当代韩国

CONTEMPORARY KOREA

2015年第4期 (总第87期)





1993 年创刊 季刊 (总第87期)12 月25 日出版

2015年第4期

●专	栏●
----	----

日本帝国主义对朝鲜的强占政策(1904~1910)(三)

曹中屏・001・

●国际关系研究●

中韩关系新特点分析

唐彦林 毕大博・027・

中韩关系"跃进式"发展与韩国外交面临的战略抉择

王晓波 王宇轩・035・

●文化研究●

韩悠韩在中国西北地区的艺术活动及影响

王 梅 蒲 元・046・

中韩胎动期儿童文学比较研究

——以鲁迅与李光洙的儿童观为中心

赵宝璐・055・

"岁月号事件"在韩国文学界激起的千层浪

苑英奕・067・

浅谈中国现代作家笔下的朝鲜女性形象

——基于现代文学中的朝鲜女性相关作品梳理

金 哲 金娇玲・074・

●历史研究●

漂流问题与朝鲜时期的"向海性"

戴琳剑・084・

朝鲜民族战士

——若山金元凤

夏 雪・099・

●学术综述●

中韩建交以来中国大陆地区的韩国佛教研究及今后的研究主题

——以期刊论文和硕博士学位论文为中心

敖 英・113・

CONTEMPORARY KOREA

04, 2015 CONTENTS

Special Issue

Japan's Imperialistic Policy to Invade and Occupy Korea, 1904 - 1910 (Part) 3 Cao Zhongping / 001

International Relations Research

The Analysis of the New Features of China-ROK Relations

Tang Yanlin, Bi Dabo / 027

The "Leap Forward" Development of Sino-Korean Relations and The Strategic Choice of

South Korean Diplomacy

Wang Xiaobo, Wang Yuxuan / 035

Cultural Research

Hanuhan's Art Activities and His Influence in Northwest China

Wang Mei, Pu Yuan / 046

A Comparative Study of The Fetal Period of Children's Literature in China and Korea Zhao Baolu / 055

An Intensive Reaction in Korean Literary World to the SuiYue's Shipwreck

Yuan Ying-yi / 067

Discussion on Korean Female Characters of Modern Chinese Writers' works: From Related Works

Jin Zhe, Jin Jiaoling / 074

Historical Research

The Drift and the Maritime Intentionality During the Choson Dynasty

Dai Linjian / 084

A Devoted Fighter for Nationalism: Kim Won-bong

about Korean Female in Modern Chinese Literature

Xia Xue / 099

Academis Review

On Research Achievements of Korean Buddhism History in Mainland China Since 1992 & Research Subjects in Future: Focusing on Journal Articles and Master and Doctor's Thesis

Ao Ying / 113



主管单位 / 中国社会科学院

主办单位 / 社会科学文献出版社

出版单位 / 社会科学文献出版社

址 / http://www.ssap.com.cn

出版人/谢寿光

协办单位 / (社团法人)韩国现代中国研究会

编 辑/《当代韩国》编辑部

话 / 010-59366550 010-59367189 电

传 真 / 010-59367250

电子信箱 / ddhg@ssap.cn

市场推广/刘振华

电 话 / 010-59366565

订 阅/田莉萍

电 话 / 010-59366555

地 址 / 北京市西城区北三环中路甲29号院 3号楼华龙大厦B座1606室

邮政编码 / 100029

邮政代码 / 80-997



封面设计 / 3A设计艺术工作室 内文排版 / 中文天地图文制作公司 印刷/北京盛通印刷股份有限公司

价 / 35.00元 定

ISSN 1007-483X